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Hyvät yhteydet vailla kiinteää tieyhteyttä oleville asutuille saarille on 
elinvoimaisen saariston elinehto. Koska valtion budjetti näille yhteyksille on 
tiukka, on äärimmäisen tärkeää saada usein harvat lähdöt ja liian pienet alukset 
liikennöimään käyttäjien kannalta optimaalisesti. Kaikkien kannalta täydellisesti 
toimivan kokonaisratkaisun löytäminen on mahdotonta, mutta harkitut 
hankinnat, hyvä yhteistyö suunnittelussa mukaan lukien riittävän varhain 
tapahtuva suunnittelu ja asiantuntijoiden kuuleminen tarpeita ja toteutusta 
koskien mahdollistaa sen, että rajalliset taloudelliset resurssit voidaan ainakin 
optimoida niin, että alukset, reitit ja aikataulut sovitetaan yhteen 
mahdollisimman hyvin.  
  
Saaristolautakunta on Paraisten saaristokaupungin toimielimistä se, jolla on 
mandaatti muodostaa kaupungin virallinen kanta vesiliikenneasioissa. Esittelijä 
on keskusteluissa ELY-keskuksen kanssa ilmaissut saaristolautakunnan halun tulla 
osallistetuksi varhaisessa vaiheessa neuvoa-antavana toimielimenä liikenteen 
hankinnoissa tarvittavia vaatimuksia, reittejä ja aikatauluja koskeviin keskus-
teluihin. Eri saaristoalueiden reittejä koskevat pyöreän pöydän suunnittelu-
tapaamiset on vakiinnutettava käytännöksi aikataulujen muutostyössä. Esittelijä 
on keskustellut myös lautakunnan halusta aikaistaa merkittävästi aikatauluihin 
liittyviä työprosesseja, jotta aikataulut olisivat valmiit huomattavasti nykyistä 
aikaisemmin, mielellään puoli vuotta ennen aikataulujen voimaantuloa. ELY-
keskus suhtautuu alustavasti myönteisesti suureen osaan ehdotuksista. 
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Päätösehdotus Saaristolautakunta pyytää elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskukselta, että 

saaristolautakunta, jolla on mandaatti edustaa saaristokaupunkia 
vesiliikenneasioissa, otetaan mukaan 1) yhteysalusreittien hankintamenettelyn 
kriteereihin liittyvään työhön, 2) reittisuunnitteluun ja 3) aikatauluja koskeviin 
pyöreän pöydän keskusteluihin ennen jokaista suurta aikataulujen 
muutosprosessia. Lautakunta pyytää, että liikennöitsijä, saaristolautakunnan 
puheenjohtaja, paikalliset edustajat ja esittelijänä toimiva viranhaltija kutsutaan 
mukaan kyseisiin prosesseihin. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Saaristolautakunta kutsuu Finferriesin johonkin syksyn kokouksista. 

 
Jakelu ELY-keskus, kaupunginhallitus 
  
 __________________ 
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 Finferriesin toimitusjohtaja Håkan Fagerström ja muita yrityksen edustajia on 

kutsuttu saaristolautakunnan seuraavaan kokoukseen tutustumaan lautakuntaan 
ja keskustelemaan tavoista, joilla voidaan yhdessä päästä mahdollisimman 
hyvään tulokseen tarkoituksenmukaisten ja ajoissa laadittujen ja julkaistujen 
reittiaikataulujen osalta.  Tätä ennen lautakunnan on määriteltävä yhteisen työn 
tärkeimmät tavoitteet.  
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Päätösehdotus Tulevaisuuden yhteiseksi tavoitteeksi ehdotetaan, että sekä maantielauttojen 

että yhteysalusten aikataulut tarkistetaan ja välitetään ELY-keskukselle 
viimeistään puoli vuotta ennen aikataulun käyttöönottoa tavoitteena aikataulun 
julkaiseminen viimeistään viisi kuukautta ennen sen käyttöönottoa. Ehdotetaan, 
että tarkistukset tehdään fyysisissä tapaamisissa, joihin osallistuu Finferriesin, 
saaristolautakunnan puheenjohtajan ja vesiliikenneasioiden esittelijän lisäksi 
myös kyseessä olevan alueen tai kyseessä olevien alueiden paikallinen edustaja 
tai paikalliset edustajat saaristolautakunnasta ja joihin paikalliset edustajat ovat 
koonneet yhteen tarkistustarpeet yhteistyössä käyttäjien edustajien kanssa. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. Finferriesin toimitusjohtaja Håkan Fagerström osallistuu 
lautakunnan seuraavaan kokoukseen. 

 
Jakelu Finferries, Håkan Fagerström ja ELY-keskus, Ilmari Viljanen 
 
 __________________ 


